



**Abdulla Kamal**  
Chairman of the Board

**Najla Al-Shirawi**  
Chief Executive Officer

## SICO Reports BD 1.6 million (USD 4.3 million) Net Profit Attributable to Shareholders for the First Half of 2023

*SICO's AUMs rose to a new high during the first half of the year, climbing 22% to reach BD 2.2 billion (USD 5.8 billion)*

**Manama, Kingdom of Bahrain – 9 August 2023** SICO BSC (c), licensed as a conventional wholesale bank by the Central Bank of Bahrain “CBB”, announced today its consolidated results for the second quarter and six months ended 30 June 2023.

SICO's consolidated net profit attributable to shareholders surged 223% to record BD 892 thousand (USD 2.4 million) in the second quarter of 2023 compared to BD 276 thousand (USD 732 thousand) recorded in the same three-month period of last year. Higher profitability in the second quarter was supported by positive market sentiment and continued upward momentum across regional and global equity markets, which was reflected in sustained growth across SICO's business lines. Earnings per share (EPS) recorded 2.08 Bahraini fils in the second quarter of the year versus 0.65 Bahraini fils in the comparable quarter of 2022. SICO reported total comprehensive income of BD 1.0 million (USD 2.7 million) for the second quarter of 2023, compared to a total comprehensive loss of BD 360 thousand (USD 955 thousand) booked in the same quarter of last year.

SICO recorded consolidated net profit attributable to shareholders for the first six months of 2023 amounting to BD 1.6 million (USD 4.3 million), representing a 34% decrease from the BD 2.5 million (USD 6.6 million) recorded in the first half of 2022. The BD 2.5 million profit in 2022 includes a one-off income of BD 1.0 million (USD 2.7 million), resulting from proceeds received in lieu of a written-off investment in earlier years. EPS were 3.87 Bahraini fils for the first six months of 2023 compared to 5.88 Bahraini fils for the same period of 2022. SICO reported total comprehensive income attributable to shareholders of BD 1.6 million (USD 4.3 million) for the first half of 2023, as compared to a total comprehensive income attributable to shareholders of BD 2.2 million (USD 5.7 million) booked in the first six months of 2022, representing a decrease of 25%.

Total equity attributed to shareholders stood at BD 67.5 million (USD 179.1 million) as of 30 June 2023 compared to BD 70.0 million (USD 185.6 million) recorded at year-end 2022, representing a 3.5% decrease. Treasury shares amounting to BD 1.9 million (USD 5.1 million) were acquired during the period, which is the primary reason for the decrease in the equity balance. SICO's total assets recorded BD 346.1 million (USD 918.2 million) as at 30 June 2023, an increase of 24% from the BD 280.0 million (USD 742.7 million) recorded at year-end 2022.

SICO's net investment income rose by 240% to BD 2.3 million (USD 6 million) in the first six months of 2023 from BD 668 thousand (USD 1.8 million) last year, on the back of a strong second quarter performance. On the other hand, SICO's net fee income recorded BD 3.2 million (USD 8.5 million), a 42% decrease from BD 5.4 million (USD 14.4 million) achieved in the first half of 2022, mainly on account of higher performance fees booked in the same period of 2022 in Saudi Arabia and Bahrain. Meanwhile, brokerage and other income came in at BD 1.0 million (USD 2.8 million) for the first half of 2023, a 19% decline from the BD 1.3 million (USD 3.4 million) recorded in the first half of 2022.

On a gross basis (including leverage) SICO's assets under management (AUMs) rose 22% by BD 400 million (USD 1.1 billion) to BD 2.2 billion (USD 5.8 billion) compared to BD 1.8 billion (USD 4.8 billion) at year-end 2022.

Commenting on SICO's performance for the first half of 2023, **Chairman of the Board of SICO, Mr. Abdulla Kamal**, said, "With the first six months of the year now behind us, I am pleased to announce that our financial performance has remained strong, with our second-quarter results displaying robust growth versus last year and, despite market volatility over the past decade, our AUMs continued to grow. The first half of 2023 saw us take important strides forward aimed at achieving progress in expanding our client base and our ambitious strategic plans for value creation and long-term growth."

**Chief Executive Officer of SICO, Ms. Najla Al-Shirawi**, added, "We continued to leverage our diversified offering, expanded footprint, and strategic partnerships to successfully capitalize on the GCC markets' upward trend, which saw markets across the region post sustained growth throughout the second quarter. In the last three months, SICO's business lines continued to deliver impressive performances, with our funds consistently outperforming benchmark indices and AUMs in equities, bonds and sukuk, reaching a record-high – a testament to the effectiveness of our investment strategies and the appeal of our increasingly tailored offering. Lastly, in line with our unwavering dedication to safeguarding the interests of our valued clients and shareholders, we continue to invest in our people, technology, and systems and maintain a strong balance sheet as evidenced by our increasing cash balances and growing client accounts."

SICO was named Best Investment Bank in Bahrain at the 2023 Global Finance World's Best Investment Banks Awards for the fourth consecutive year. It was also recognized as Best Investment Bank in Bahrain by the Euromoney Awards 2023. Additionally, SICO won Best MENA Fixed Income Fund Strategy (1 Year) 2023 at the Bonds, Loans & Sukuk Middle East Awards. SICO continues to be the Kingdom's leading broker, with a 49% market share for the first half of 2023, and the most active market maker for 25 consecutive years.

SICO is listed on Bahrain Bourse (“BHB”) and its code is SICO-C. The press release and full set of financial statements will be available on SICO and BHB websites.

*-Ends-*

### **About SICO**

SICO is a leading regional asset manager, broker, market maker and investment bank, with over USD 5 bn in assets under management (AUM). Today SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and oversees three wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Financial Brokerage, a specialised regional custody house, SICO Fund Services Company (SFS), and a Saudi-based investment banking company, SICO Capital. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region’s major equities. Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank’s continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 150 exceptional employees across the Group.

***Media Contact:***

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: [noweis@sicobank.com](mailto:noweis@sicobank.com)



نجلاء الشيراوي  
الرئيس التنفيذي

عبدالله أحمد كمال  
رئيس مجلس الإدارة

سيكو تحقق 1.6 مليون دينار بحريني (4.3 مليون دولار أمريكي) صافي ربح موحد عائد للمساهمين في النصف الأول من عام 2023

ارتفاع الأصول تحت الإدارة خلال النصف الأول من العام 2023 بنسبة 22% لتصل إلى 2.2 مليار دينار بحريني (5.8 مليار دولار أمريكي)

المنامة - مملكة البحرين 9 أغسطس 2023: أعلنت اليوم سيكو ش.م.ب (م)، المرخصة من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، اليوم عن نتائجها المالية الموحدة للربع الثاني والستة شهور المنتهية في 30 يونيو 2023.

ارتفع صافي الربح الموحد للمساهمين بنسبة 223% ليسجل 892 ألف دينار بحريني (2.4 مليون دولار أمريكي) للربع الثاني من عام 2023 مقارنة مع 276 ألف دينار بحريني (732 ألف دولار أمريكي) في نفس فترة الثلاثة شهور من العام الماضي. ويعزى ارتفاع الربحية في الربع الثاني من العام إلى مؤشرات السوق الإيجابية واستمرار الاتجاه التصاعدي لأسواق الأسهم الإقليمية والعالمية، وهو ما أدى إلى تحقيق نمو ملموس في مختلف أنشطة سيكو. هذا وبلغت ربحية السهم الواحد في الربع الثاني من العام 2.08 فلس بحريني مقارنة مع 0.65 فلس بحريني للسهم الواحد لنفس الفترة من عام 2022. في حين سجلت سيكو إجمالي دخل شامل بقيمة 1.0 مليون دينار بحريني (2.7 مليون دولار أمريكي) للربع الثاني من عام 2023 مقارنة مع إجمالي خسارة شاملة بلغت 360 ألف دينار بحريني (955 ألف دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام الماضي.

وسجلت سيكو 1.6 مليون دينار بحريني (4.3 مليون دولار أمريكي) صافي ربح موحد عائد للمساهمين لفترة الستة شهور الأولى من عام 2023، بانخفاض بنسبة 34% مقارنة بصافي ربح موحد عائد للمساهمين وقدره

2.5 مليون دينار بحريني (6.6 مليون دولار أمريكي) للنصف الأول من عام 2022 وتجدر الإشارة إلى أن النتائج المحققة في العام الماضي تشمل مبلغ مليون دينار بحريني (2.7 مليون دولار أمريكي) كدخل استثنائي تم تحصيله كتعويضات عن استثمار سابق. كما بلغت ربحية السهم الواحد 3.87 فلس بحريني للستة شهور الأولى من عام 2023 مقارنة مع 5.88 فلس لنفس الفترة من عام 2022. وبلغ إجمالي الدخل الشامل العائد للمساهمين في النصف الأول من عام 2023 ما قيمته 1.6 مليون دينار بحريني (4.3 مليون دولار أمريكي) مقارنة مع 2.2 مليون دينار (5.7 مليون دولار أمريكي) في الستة شهور الأولى من عام 2022، وهو ما يعادل تراجعاً بنسبة 25%.

بالنسبة إلى إجمالي حقوق الملكية العائد للمساهمين، فقد بلغ 67.5 مليون دينار بحريني (179.1 مليون دولار أمريكي) كما في 30 يونيو 2023، مقارنة مع 70.0 مليون دينار بحريني (185.6 مليون دولار أمريكي) في نهاية عام 2022، بما يمثل انخفاضاً بنسبة 3.5%. ويرجع ذلك الانخفاض بشكل أساسي إلى أستحواذ البنك خلال الفترة على أسهم خزينة بقيمة 1.9 مليون دينار بحريني (5.1 مليون دولار أمريكي). وبلغ إجمالي الموجودات 346.1 مليون دينار بحريني (918.2 مليون دولار أمريكي) كما في 30 يونيو 2023، وهو ما يمثل زيادة بنسبة 24% من 280.0 مليون دينار (742.7 مليون دولار أمريكي) في نهاية عام 2022.

وشهدت فترة الستة شهور ارتفاع صافي إيرادات الاستثمار بنسبة 240% ليصل إلى 2.3 مليون دينار بحريني (6 مليون دولار أمريكي) من 668 ألف دينار بحريني (1.8 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من عام 2022، وذلك بسبب الأداء القوي للمحفظة الاستثمارية لسيكو في الربع الثاني من العام. من جانب آخر، بلغ صافي الإيرادات من الرسوم 3.2 مليون دينار بحريني (8.5 مليون دولار أمريكي) بانخفاض بنسبة 42% مقارنة مع 5.4 مليون دينار بحريني (14.4 مليون دولار أمريكي) بالنصف الأول من عام 2022، ويرجع ذلك إلى تحصيل رسوم أداء لنفس الفترة من العام الماضي بنسبة أكبر في كل من المملكة العربية السعودية والبحرين مقارنة بالنسبة المحصلة لنفس الفترة خلال عام 2023. كما بلغت إيرادات الوساطة والإيرادات الأخرى 1.0 مليون دينار بحريني (2.8 مليون دولار) للنصف الأول من عام 2023، بانخفاض بنسبة 19% من 1.3 مليون دينار بحريني (3.4 مليون دولار أمريكي) سُجلت في النصف الأول من عام 2022.

هذا وقد ارتفع إجمالي قيمة الأصول تحت الإدارة لدى سيكو خلال الستة شهور الأولى من عام 2023 بنسبة 22% (شاملة التمويلات) أي ما قيمته 400 مليون دينار بحريني (1.1 مليار دولار أمريكي) ليصل إلى 2.2 مليار دينار بحريني (5.8 مليار دولار أمريكي)، مقارنة مع 1.8 مليار دينار بحريني (4.8 مليار دولار أمريكي) في نهاية عام 2022.

وتعليقاً على أداء سيكو خلال النصف الأول من عام 2023، صرح السيد عبدالله كمال، رئيس مجلس إدارة سيكو قائلاً: "حققت سيكو أداءً جيداً خلال الستة شهور الأولى من العام، حيث أظهرت النتائج المحققة في الربع الثاني من العام نمواً مقارنة بأداء الربع الثاني من العام الماضي، كما شهدت النتائج نجاح البنك في مواصلة النمو في إجمالي حجم الأصول تحت الإدارة والتي لم تشهد انخفاضاً على الرغم من تقلبات أسواق رأس المال على مدى العشر أعوام الماضية. كما أطلقت سيكو خلال النصف الأول من عام 2023 العديد من المشاريع

الهامة التي تستهدف التوسع في قاعدة العملاء والتقدم في خططنا الاستراتيجية الطموحة لخلق القيمة والنمو طويل الأمد".

من جانبها، أضافت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو قائلة: "لقد واصلنا تعزيز خدماتنا المتنوعة والارتقاء بها، فضلاً عن توسيع نطاق أعمالنا عن طريق الجهود الذاتية الى جانب الشراكات النوعية، والاستفادة من التوجه التصاعدي لأسواق دول الخليج خلال الربع الثاني من العام. وعلى مدى الثلاثة شهور الماضية واصلت خطوط الأعمال الرئيسية تحقيق نتائج ايجابية، مع تفوق أداء المحافظ والصناديق على المؤشرات المعيارية وارتفاع الأصول من الأسهم والسندات والصكوك تحت الإدارة إلى أعلى مستوياتها، وهو ما يبرهن على فعالية استراتيجياتنا الاستثمارية، ورواج خدماتنا المصممة لتلبية الاحتياجات الخاصة لعملائنا. وفي ظل جهودنا الدؤوبة الرامية إلى حماية مصالح عملائنا ومساهمينا الكرام، فإننا سوف نواصل الاستثمار في التكنولوجيا المالية والابتكار وتنمية رأس المال البشري، الى جانب الحفاظ على ميزانية قوية والذي يبدو واضحاً من خلال زيادة أرصدتنا النقدية، ونمو حسابات عملائنا."

ومما هو جدير بالذكر أن سيكو قد فازت بجائزة "أفضل بنك استثماري في البحرين" ضمن جوائز أفضل البنوك الاستثمارية من جلوبال فاينانس وورلد 2023 للعام الرابع على التوالي. كما فازت بجائزة "أفضل بنك استثماري في البحرين" ضمن جوائز يوروموني لعام 2023. بالإضافة إلى ذلك، حصدت سيكو جائزة "أفضل استراتيجية لصندوق أدوات الدخل الثابت لمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا" (لفترة سنة واحدة) لعام 2023 ضمن جوائز السندات والقروض والصكوك للشرق الأوسط. وحافظت سيكو على مكانتها الرائدة باعتبارها الوسيط الأول في المملكة، مع حصة سوقية بلغت 49% في النصف الأول من عام 2023، كما أنها صانع الأسواق الأكثر نشاطاً للعام 25 على التوالي.

سيكو مدرجة في بورصة البحرين تحت رمز التداول SICO-C ويتوفر البيان الصحفي والمجموعة الكاملة للبيانات المالية على الموقع الإلكتروني لكل من سيكو وبورصة البحرين.

- انتهى -

#### نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول، والوساطة، والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى ما يزيد عن 5 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على ثلاث شركات تابعة ومملوكة لها بالكامل: سيكو للوساطة المالية، وهي دار وساطة مالية مقرها أبوظبي، وسيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، وسيكو السعودية المالية المزودة لخدمات إدارة الأصول والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنك إقليمي موثوق به يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها في العام 1995،

دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدمًا في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسساتية قوي، فضلًا عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 150 موظف متميز.